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رشید مظاهری که در ابتدای فصل جاری به نساجی مازندران پیوسته 
بود، با پایان نیم فصل اول از مدیران باشگاه درخواست رضایتنامه کرد 
و به صورت توافقی قراردادش را فسخ کرد؛ هر چند خودش اعتقاد دارد 
این قطع همکاری دوطرفه نبود، اما بهتر است که بگوییم دوطرفه بود! 
این دروازه بان باتجربه اگرچه چند روز در تمرینات نساجی نیز حضور 
یافت، اما طی صحبت هایی که با آلکاراس، ســـرمربی اســـپانیایی این 
تیم و مدیریت باشگاه داشت، درنهایت موفق شد رضایت آنها را برای 
فســـخ قرارداد بگیرد و به صورت توافقی جدا شـــود. این در حالی اســـت 
که این طور مطرح شـــد که او در فهرســـت خروجی ســـرمربی اســـپانیایی 
قـــرار گرفته اســـت. مظاهـــری که کمتر مصاحبه می کنـــد در این فرصت 
از روزهـــای همـــکاری با نســـاجی و آینده پیش رو بـــا »فرهیختگان« به 
صحبت پرداخته؛ هر چند خودش اعتقاد دارد برایش روزهای ســـختی 

سپری شد اما روزهای بدی نه! این گفت وگو را در ادامه می خوانید. 

می خواهیم ماجرای اصلی بر ســـر قطع همکاری با نســـاجی را از زبان خودتان 
بشـــنویم؟ این طور شـــنیده می شود که سرمربی اسپانیایی نساجی اعلام کرده به 

شما نیاز ندارد. 
چیزی که می دانم این اســـت اصلا چنین صحبتی با من نشـــده و نمی دانم 
چرا این خبرها به این شـــکل کار شـــده اســـت. من اصلا از این موضوع اطلاع 
نداشتم، این در حالی است که خودم دو سه روز قبل از اینکه این اتفاق بیفتد 

درخواست جدایی ام را به باشگاه ارائه داده بودم. 

به چه دلیل این درخواست را ارائه کردی؟
به دلایلی که هم از نظر خودم و هم از نظر باشگاه منطقی بود. در هر صورت 
طی چند روز قبل وقتی به باشگاه فراخوانده شدم از من سوال کردند که چرا در 
ی در این مورد  لیست آلکاراس نیستی که من ابراز بی اطلاعی کردم و گفتم و
به من حرفی نزده و من هم داشـــتم تمریناتم را می کردم. به هر حال وضعیت 
ی طرفین کشید. به نظر من که این قطع  به سمتی رفت که کار به قطع همکار
ی دوطرفه نبود، اما بهتر است بگوییم دوطرفه بود! حداقل این مورد را  همکار
من می دانم. برخی مواقع آدم به جایی می رود و آن طور که باید و شاید طرفین 

خیلی نمی توانند به هم کمکی کنند. 

پس با این اوصاف کار تو با نساجی تمام است؟
بله درسته، کارمان با هم تمام شده است. 

در ایـــن مـــدت در ایـــن تیـــم چه وضعیتی داشـــتی و این نیم فصـــل برایت چطور 
گذشت؟

، چون  من روزهای سخت را طور دیگری می بینم و روزهای بد را یک طور دیگر
از قبل تجربه لازم را داشـــتم شـــاید این نیم فصلی که ســـپری شد برایم روزهای 
ســـختی بـــود امـــا روزهای بدی نبـــود و تجربیات ارزشـــمندی را برایم به همراه 

ی نیســـت که بخواهم برای هر اتفاقی عزا  داشـــت. در هر حال ســـن من طور
بگیرم و فکر کنم دنیا برایم به پایان رسیده است. الان من هم از لحاظ سنی 
و هم تجربی در شـــرایطی هســـتم که همه اتفاقات ســـخت گذشته را به عنوان 
یک تجربه برای آینده ام برداشت می کنم. بنابراین روزهای سختی داشتم اما 

روزهای بدی را در نساجی نداشتم. 

گر به ابتدای فصل برگردیم باز هم نساجی را انتخاب می کنی؟ با این وضعیت ا
ی نـــدارم در نســـاجی چه شـــرایطی پیـــش آمد، اما این انتخـــاب برای من  کار
تجربه خوب و جدیدی بود و از انتخابم پشـــیمان نیســـتم. این مســـیر را پیش 
ی باشـــد که اتفاقات خیلی خوبی برایم  می روم شـــاید انتخاب بعدی ام طور
بیفتد و شـــاید هم نه و روند دیگری طی شـــود. اما هرچه بود نســـاجی انتخاب 
خوبـــی بـــود و از اینکـــه چنین تجربه ای کســـب کردم، خوشـــحالم چون موارد 

جدیدی را یاد گرفتم. 

نقطـــه عطـــف حضـــورت در نســـاجی به بازی هـــای لیگ قهرمانـــان بر می گردد 
ل در آزادی.  به خصوص بازی مقابل نیمار و الهلا

در هر صورت نســـاجی ســـال اولی بود که در آســـیا شـــرکت می کرد. یک سری 
یکنان از این بابت احساساتی داشتند که آنها را درک می کردم، اما به هر حال  باز
ما در آسیا به نظرم خوب نتیجه نگرفتیم. هرچقدر هم بگوییم جوان بودیم یا 
کمبـــود داشـــتیم امـــا برای هوادار این نتایـــج قابل قبول نبود و من هم بر همین 
عقیده هستم. این موضوع هم بر می گردد به مجموعه تیم و باشگاه و یک نفر 
هیـــچ وقـــت مقصر اصلی این نتایج نیســـت. اما برای من حضور در آســـیا در 
این دوره تجربه متفاوتی بود نســـبت به ادوار قبلی که در این رقابت ها شـــرک 
می کردم. در هر صورت تجربه خوبی بود اما دوســـت داشـــتم به مرحله بعدی 
صعود می کردیم. در این صورت اتفاق جذابی برای مردم قائم شـــهر و فوتبال 

ایران رخ می داد. 

کار با رحمتی به عنوان دروازه بانی که به تازگی خودش از دنیای فوتبال خداحافظی 
کـــرده اســـت، چطور بـــود؟ وقتی یک گلر ســـرمربی می شـــود، از دروازه بان آن تیم 
انتظـــار نمایش هـــای فوق العـــاده ای مـــی رود. دلیل اینکه این اتفاق در نســـاجی 

رخ نداد چه بود؟
اتفاقا از رحمتی تشکر می کنم که به من اعتماد کرد. او مورد علاقه من هست 
و برایم شـــرایط خوبی را در نســـاجی فراهم کرده بود. تمام تلاشـــم را در این تیم 
کردم اما فکر می کنم همه چیز دست به دســـت هم داد تا نتوانم به خودم و به 
مهدی رحمتی و درنهایت به باشـــگاه نســـاجی کمک کنم. همه چیز شـــامل 
یکنان، باشگاه و حتی خودم می شود. دنبال مقصر نمی گردم و حرفم را کلی  باز
می زنم. در هر صورت از رحمتی بابت اطمینانی که به من کرد تشکر می کنم و 
امیدوارم بتوانم جای دیگری برای او جبران کنم. درباره همه مســـائل و بیشـــتر 
مسائل مرتبط با گلری همیشه با هم صحبت می کردیم و خیلی از تجربیات او 
استفاده می کردم. در هر صورت او تجربیات خوبی داشت که از یک سری از 
آنها الگو گرفته و آنها را به گلری خودم اضافه کردم و دارم از آنها استفاده می کنم. 

مقصد بعدی ات مشخص شده است؟
، اما در حال مذاکره برای انتخاب تیم جدید هستم اما نمی توانم از تیم هایی  خیر

کره هستیم، صحبت کنم. به هر دلیلی شاید مذاکرات  که با آنها در حال مذا
به نتیجه نرســـد و منطقی نیســـت الان اسمی از تیمی ببرم. اجازه دهید کارها 

پیش رفته و بعدا در این خصوص صحبت کنیم. 

در مصاحبه قبلی ات با »فرهیختگان« گفته بودی که می خواستم به لیگ یک 
بروم اما مســـیرم به جام جهانی ختم شـــد. الان هم با این جدایی به نظر می رســـد 

دنیا برایت به پایان نرسیده و زندگی هنوز ادامه دارد. 
واقعـــا همین طـــور اســـت و به موضوع درســـتی هم اشـــاره کردید. مـــن یک روز 
می خواســـتم به لیگ دســـته اول بروم اما مسیرم تغییر کرد و به ذوب آهن آمدم 
و از این تیم مســـیرم به کل تغییر کرده و تا جایی پیش رفت که در ســـال 2016 
به عنوان دروازه بان منتخب آســـیا انتخاب شـــدم و به جام جهانی رسیدم. در 
همان ســـال در آســـیا نمایش بســـیار خوبی همراه با تیم اصفهانی داشتیم و تا 
مراحل بالاتر هم صعود کردیم. اتفاقات خیلی قشنگی را تجربه کردم از جمله 
قهرمانی های پیاپی در جام حذفی و ســـوپرجام. روزهای بســـیار خوبی بود و 
الان هم چون آن روزها را تجربه کردم آرامش دارم. ســـن من طوری هســـت که 
دیگر نباید در فوتبال از خیلی مســـائل بترســـم. این شـــغل و حرفه من اســـت و 

از آن لذت می برم. 

ابتدای فصل جاری گویا صحبت هایی هم برای حضور در تیم های اســـتقلال 
و پرسپولیس به میان آمده بود. 

واقعیت این است که چنین چیزی مطرح نبود. 

دربـــاره تیـــم ملی، بـــاز هم به دروازه این تیم فکر می کنی؟ شـــاید با یک انتخاب 
خوب دوباره این مهم محقق شود. 

یم که تا سن  در این مورد خیلی می شود صحبت کرد. ما در دنیا گلرهایی دار
40 ســـالگی حتـــی در جام جهانی برای کشورشـــان بـــازی کرده اند. یک روزی 
می خواســـتم از فوتبال خداحافظی کنم اما یکی دو ســـال بعد همراه با تیم 
ملی به جام جهانی رفتم و در این رقابت ها حضور داشتم. درباره تیم ملی 
هیچ وقت ناامید نمی شوم چون شرایط فیزیکی و بدنی ام را دارم می بینم و 
خودم را با این مورد مقایسه نمی کنم که یک سال یا نیم فصل شرایط سختی 
را ســـپری کردم. هیچ وقت روزهای خوب گذشـــته را هم فراموش نمی کنم؛ 
هـــر چنـــد روزهـــای ســـخت هم فرا می رســـد اما من از آنهـــا درس می گیرم و 
باتجربه تـــر می شـــوم. بنابرایـــن چرا به تیم ملی فکـــر نکنم؟ همین حالا هم 

می شود خیلی از کارهای بزرگ دیگر را انجام داد. 

درباره تیم ملی و نتایج و سرنوشت این تیم در جام ملت ها هم صحبت کنیم. 
ی موفقیت می کنم.  برای تیم ملی در وهله اول آرزو

فکر می کنم تیم ملی با امیر قلعه نویی فوتبال 
قشـــنگ و با کیفیتـــی ارائـــه می دهـــد و من از 
این تیم لذت می برم. برای قلعه نویی، برای 
تیم ملی و همه کســـانی که در این رقابت ها 

تلاش می کنند آرزوی موفقیت کرده و احساس 
گـــر یک ذره باهوش باشـــیم این تیم ملی می توانـــد کارهای بزرگی را  می کنـــم ا

انجام دهد. 

رشید مظاهری در گفت وگو با »فرهیختگان«: دو سه روز زودتر از درخواست آلکاراس برای جدایی اقدام کردم

کمی باهوش باشیم این تیم ملی می تواند کارهای بزرگی انجام دهد
 با هر توجیهی نتایج نساجی در آسیا قابل قبول نبود                         در نساجی روزهای سخت داشتم اما روزهای بد نه

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

نیلوفرمژدهی
خبرنگار

کت الهامی سپری کرد. در حالی که  تیم مس رفســـنجان فصل متفاوتی را با ســـا
به نظر می رسید با توجه به تغییرات به وجود آمده در این تیم قرار است شرایط 
به نفع مس تغییر کند، اما نه تنها اوضاع بهتر نشد بلکه شرایط بسیار بد شد. 
اختلافـــات داخلـــی، اعتصاب هـــا، درگیری ها و بی پولی ها همـــه و همه روی 
کام بودند و  عملکـــرد فنی تیم تاثیر گذاشـــت ؛ آنها حتـــی در نتیجه گیری نیز نا
یادی داشتند. مسی ها برخلاف فصول گذشته نتوانستند خود را در  مشکلات ز
نیمه بالایی جدول حفظ کنند و بدون شک در کنار همه مسائل و مشکلات 
کامی های  به وجود آمده، مشکلات مالی و بدهی های اخیر تاثیر عمده ای در نا
این تیم داشت. حالا در آستانه نیم فصل دوم این طور به نظر می رسد که تغییرات 
کت الهامی از جمع مسی ها جدا شود. حتی  دیگری در راه اســـت و شـــاید سا
یکنان اســـت و ســـیگنال هایی که از باشـــگاه به  صحبت از جدایی برخی باز
گوشمان می رسد حکایت از نیم فصل سخت تری برای آنها دارد. به بهانه همه 
مشـــکلات تیم مس با حســـین پورمحمدی، مدیرعامل این باشـــگاه گفت وگو 

کردیم که در ادامه می خوانید. 

مسائلاخلاقیوانضباطیبرایمامهمبود
کت الهامی، این ذهنیـــت  را به وجود  جلســـات اخیـــر در باشـــگاه مس با ســـا
می آورد که جدایی نزدیک است. صحبت از اختلاف نظر مالی است و گفته 
می شـــود دو طرف بر ســـر جدایی به توافق نمی رسند. مدیرعامل باشگاه مس 
یاد خوب نبود و یک سری  در این مورد به »فرهیختگان« گفت: »نتایج تیم ما ز
کت الهامی را برای  مسائل حاشیه ای نیز داخل تیم داشتیم که ادامه کار با سا
ما سخت کرده بود، البته موضوع به این شکلی که شما عنوان می کنید نیست 
اما از اول مسائل اخلاقی و انضباطی برای ما مهم بود و پیش فصل در مورد این 
موضوع به شدت صحبت کردیم. موضوع ما چندان بحث فنی و مالی نبود و 
کید داشتیم و خواهان رعایت آن بودیم. به همین  بر مسائل انضباطی بیشتر تا
دلیل چند بندی را در قراردادش گذاشـــتیم. البته ما به دنبال اســـتفاده از آن 
گر قرار است با این مربی ادامه  بندها نیستیم و بیشتر به دنبال آن هستیم که ا
گر نتوانستیم نیم فصل جدا می شویم.« دهیم با مدل جدید همکاری کنیم و ا
کرات  احتمال جدایی الهامی از مس باعث شـــده مســـئولان این باشگاه مذا
که آنها نمی خواهند فرصت را از  ی را با دیگر مربیان داشـــته باشـــند؛ چرا مواز
کرات  دست داده و از دیگر رقبا عقب بمانند. پورمحمدی در مورد روند مذا
کیـــد کرد: »تا یکـــی دو روز آینده جمع بنـــدی می کنیم و  ی تا و ادامـــه همـــکار

اطلاعات دقیق را اعلام می کنیم. این طور نیست که ما با الهامی کار را تمام 
کـــرده باشـــیم، مـــن حتی شـــخصا یک جلســـه هم بـــا او در مورد مســـائل مالی 
صحبت نکردم. جلسات ما بیشتر در مورد مسائل انضباطی بود، ابتدا باید 
این موضوع تعیین تکلیف شـــود و مســـائل حاشـــیه ای مشـــخص شـــوند بعد 
در مـــورد ادامـــه کار تصمیـــم بگیریم. این در حالی اســـت که هنوز باشـــگاه به 

جمع بندی نرسیده است.«

بهزودیجمعبندیمیکنیم
یکنان این تیم هم  در حالی که باشـــگاه مس هنوز به جمع بندی نرســـیده، باز
یکـــی پـــس از دیگـــری قصد جدایـــی دارند. پورمحمدی در مـــورد زمانی که از 
کرات طولانی شـــده و ما  دســـت می رود، اظهار داشـــت: »ما می دانیم این مذا
را از اهداف مـــان عقـــب می انـــدازد. از این رو تا یکی دو روز آینده جمع بندی 
ینـــات را شـــروع نکرده اند یا با  می کنیـــم. هنـــوز امـــا دیـــر نشـــده و خیلی ها تمر
ینـــات را آغاز کرده انـــد. از این رو ما هم تا پنجشـــنبه یا جمعه  نفـــرات کـــم تمر
یکن دیگر باعث شده  به جمع بندی می رســـیم.« شـــکایت شیمبا و چند باز
تی که  تا پنجره نقل و انتقالات زمســـتانی تیم مس بســـته شود. در کنار مشکلا
کت الهامی دارند، پنجره بســـته نیز برای آنها دردسرساز شده  مســـی ها با ســـا
 است. مدیرعامل باشگاه مس در این مورد به ما گفت: »پنجره نقل و انتقالات 
یکن فصل قبل وقتی از  تیم مس به خاطر شکایت شیمبا بسته است. این باز
ما جدا شد به فیفا شکایت کرد و گویا ۸۵ هزار دلار از آپشن های قراردادش را 
طلب دارد، پس از آن از هفته پنجم به جمع ما اضافه شد اما چون شکایتش 
یکن و  به جریان افتاده بود، نتوانست جلوی آن را بگیرد. از طرفی تعدادی باز
مربی ، اوایل فصل قبل از ما شکایت کردند و طلب آنها روی هم حدود پنج و نیم 

میلیارد می شود که در کل با طلب شیمبا حدود 10 میلیارد است. مشکلی برای 
یم و به زودی با تسویه بدهی ها پنجره را باز می کنیم. « پرداخت این پول ندار
وی در مـــورد دیگـــر بدهی ها و مشـــکلات مالی باشـــگاه مـــس در گفت وگو با 
»فرهیختگان« اظهار داشت: »فصل قبل که به باشگاه مس آمدم بدهی هایی 
از قبل وجود داشـــت. در آن زمان طی دو مقطع مصوب انجام دادند و متمم 
به ما پرداخت کردند و ما توانســـتیم از آن بحران به  وجود آمده، خارج شـــویم 
اما سیل بدهی ها بود که به فصل جدید رسید. در کنار آن بدهی ها مطالبات 
فصـــل جدیـــد هم باید لحـــاظ می کردیم. به همین دلیل بـــا مدیرعامل جدید 
شـــرکت آقای خرمی شـــاد که از حامیان ورزش هســـتند، جلســـه برگزار کرده و 
درنهایت کمیته تشـــکیل دادند که در آن مدارک و مســـتندات را جمع بندی 
کرده و بدهی های باشگاه ها از جمله مس رفسنجان و مس کرمان را بررسی کرده 
و در موردش تصمیم می گیرند تا درنهایت پرداخت شود. نمی توانم عدد دقیق 
این بدهی را اعلام کنم؛ چراکه تا در کمیته صحت ســـنجی نشـــود، اظهارنظر 
در مورد آن صحیح نیســـت. به این ترتیب با حسابرســـی دقیق، میزان بدهی 

باشگاه مس مشخص می شود.«

 اولفروشبازیکن،بعدخرید
 به این ترتیب به نظر می رسد هنوز شرایط باشگاه مس به لحاظ 
مالی خوب نیست و آنها همان طور که در رسانه ها عنوان 
یادی دارند. اینکه چه زمانی کمیته  شده مشکلات مالی ز
مربوطه میزان بدهی ها را مشـــخص کرده و شـــرکت 
مس در جهت پرداخت آن اقدام می کند قابل 
پیش بینـــی نیســـت. بـــا این شـــرایط به نظر 

می رسد توان شرکت در نقل و انتقالات زمستانی را نداشته باشند؟ پورمحمدی 
یکنی  یم مگـــر اینکه باز کیـــد کـــرد: »در حال حاضر هیـــچ نقدینگی ای ندار تا
بفروشـــیم و از این طریق در بازار نقل و انتقالات شـــرکت کنیم. در حال حاضر 
یکنان پرداخت کردیم، مشکلی از این نظر وجود ندارند  ۳2 تا ۳۵ درصد به باز
و مشکلات قبلی در این خصوص با صحبت حل شد.« با این حال همچنان 
یکنان مس اســـت؛ خدابنده لو تقریبا انتقالش  صحبت از جدایی برخی باز
یکن 10 میلیارد  قطعی به نظر می رســـد. گویا مســـی ها برای رضایتنامه این باز
درخواست کردند درحالی که باشگاه پرسپولیس راضی به پرداخت 6 میلیارد 
است. گفته می شود از این 6 میلیارد نیز 4 میلیارد را باشگاه و 2 میلیارد را قرار 
یکنان نیز تمایل  است هوادار متمول پرداخت کند. از طرفی برخی دیگر از باز
دارند با توجه به شرایط تیم مس در جدول راهی تیم بهتری شوند. مدیرعامل 
ی به »فرهیختگان« گفت:  باشگاه مس توضیحات کامل را در این مورد داد. و
یکن انجام نشـــده اســـت. من اعداد را  »هنوز توافق نهایی درخصوص این باز
به طور دقیق نمی توانم بگویم اما اختلاف نظری بین ما بر سر مبلغ وجود دارد، 
گر نشد  کار تا چند روز آینده حل شده و خدابنده لو راهی پرسپولیس می شود. ا
یم.  باید تصمیم جدیدی در این مورد بگیریم و به  سمت و سوی جدیدی برو
یم. محمد خدابنده لو  یکن دیگری نکته ای ندار از طرفـــی مـــا در مورد هیچ باز
کراتی هم در این خصوص انجام شده  بوده که رسمی درخواست داده و مذا
یکنـــان ما نیز بیشـــتر از ۳0 درصد پول گرفتنـــد و 4 ماه نیز در  اســـت. دیگـــر باز
یکنی نمی تواند از جمع ما جدا شـــده و  اختیـــار تیـــم بودنـــد، از این رو هیچ باز

فسخ یک طرفه کند.«
یکن عراقی این تیم نیز اردوی مس را ترک کرده و در  با این حال مدتی است باز
تیم ملی عراق حاضر شده است. درخصوص جدایی ناگهانی عدنان، شایعات 
یادی وجود دارد به همین دلیل از پورمحمدی خواستیم توضیحات کاملی  ز
کید کرد: »از علی عدنان بی خبر  را در ایـــن مـــورد ارائـــه دهد. وی در این مورد تا
نیســـتیم. او قبل از بازی با پرســـپولیس که اردوی ما را ترک کرد، هم ایمیل زد و 
هـــم از طریـــق مدیر برنامه هایش به ما گفته بـــود که به خاطر تمرینات تیم ملی 
عراق که زودتر از موعود برگزار می شـــود باید به تمرینات این تیم ملحق شـــود. 
به همین دلیل زودتر از تیم ما جدا شد و این طور نبود که ما از او خبر نداشته 
یکن در رســـانه ها  گهانی و بدون اطلاع این باز باشـــیم. آنچه در مورد جدایی نا
گفتـــه شـــده بود، صحت ندارد. پـــس از آن دوبار از طریق مدیر برنامه هایش به 
مـــا اطـــلاع داد کـــه نمی خواهد بـــه ایران برگردد و می خواهـــد فوتبالش را در تیم 
دیگـــری خـــارج از ایـــران ادامه دهد. ایـــن موضوع را به ما اعلام کرد و ما با هر دو 
مدیر برنامه های عراقی و ایرانی او در ارتباط هســـتیم تا ببینیم به چه شـــکلی 
می خواهد از باشگاه مس جدا شود و به تفاهم برسیم. از این رو بحث شکایت 

از او اصلا مطرح نیست.«

مدیرعامل مس رفسنجان در گفت وگو با »فرهیختگان«: مسائل حاشیه ای، کار با سرمربی فعلی را برای ما سخت کرده است

تا آخر هفته تکلیف الهامی را مشخص می کنم 
 عدنان در مورد ترک مس به ما خبر داد و بحث شکایت از او مطرح نیست               خدابنده لو احتمالا تا چند روز آینده پرسپولیسی می شود


